
Laksevandring 
SVERIGE: Årets laksevandring i
svenske elver slår alle rekorder. I
begynnelsen av august kom det
opp like mye laks som i hele 2007.
Når mer laks kommer opp betyr
det også mer rogn som klekkes.
Det kan bety en dobling av bestan-
den av laks.
Det står en måned igjen av se-
songen.

Tall Ship Race
DEN HELDER: Skværriggeren
«Christian Radich» halte inn på
«Statsraad Lemkuhl» de siste mi-
lene inn mot Den Helder i Neder-
land, skriver Aftenposten.

Dermed har samme båt vunnet
Tall Ships Race to år på rad. I til-
legg har de vunnet storeslem, det
betyr seier begge veier i regatta-
en. Båten kom også først til Måløy.

MURMANSK: Valerij Naidjonok
(49) fra Murmansk og den rus-
siske skipsagenten Sergei Repov
ber myndighetene i Russland til
å ta hånd om to statseide trålere
i Kirkenes. – At private trålere
«ligger slengt» i norske havner
er jo vanlig. Men «Pinro-1» og
Pinro-2 her i Kirkenes er statlig
eide, gode båter.Jeg har tatt

kontakt med Moskva for å få
fartøyene til å gjøre opp sin hav-
negjeld og bli tatt vare på. Situa-
sjonen for de to sjøfolkene som
passer på trålerne er høyst uver-
dig. Slik vil vi ikke ha det, sier Re-
pov til FiskeribladetFiskaren.Va-
lerij Naidjonok passer på «Pinro-
1» og har siden mars måned
vært uten elektrisitet.

To trålere søker eier
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«Truede» fiskearter
som kveite,
kysttorsk, lange,
uer, brisling, tobis
og pigghå kommer
til å forsvinne fra
Artsdatabankens
rødliste.
Ketil Falch
Trondheim
Det er gruppele-
der Reidar To-
resen ved Hav-
forskningsinsti-
tuttet rimelig
sikker på.
– Rødlista vil bli
ganske kraftig
revidert. Jeg
tror nesten jeg
kan love at når vi er ferdig med
en prosess i ICES, er det bare
berlevågfisk som vil stå igjen
som utryddingstruet fiskeart,
sier Toresen. 
Det har vært atskillig kritikk
og bråk rundt den såkalte rød-
listinga av mange kjente fiske-
arter. Fiskere langs kysten ser
for eksempel rimelig godt med
kveite, og finner det ganske
meningsløst at kveita som art
skulle være utryddingstruet.
Felles for omtrent alle fiskes-
lag på rødlista er at ingen av
disse artene er i ferd med å for-
svinne.

Vil ha hjelp
Organisasjonen IUCN, (Ver-
dens naturvernunion), står
bak rødlisteføringa på interna-
sjonal basis, og her erkjennes
det at kriteriene for rødlisting
av fiskearter ikke er gode nok.
Derfor har IUCN henvendt seg
til den internasjonale havfors-
kningsorganisasjonen ICES
for å faglig hjelp til å evaluere
disse kriteriene.

– ICES var først skeptiske til
å gå inn i et slikt arbeid, etter-
som dette dreier seg om krite-
rier som et annet internasjo-

nalt organ har utarbeidet, men
ICES vil nå ta denne jobben
innenfor rådgivingskomitéen
ACOM, sier Reidar Toresen.
Han er norsk representant i
rådgivingskomitéen, og synes
det er helt på sin plass at ICES
tar denne jobben.

Ekspertisen
– Det er ICES som sitter på
kompetansen til å kunne gå inn
i et slikt modelleringsarbeid,
og egentlig ingen andre. Derfor
bør ICES ta for seg kriteriene
til IUCN, som åpenbart ikke
passer for marine organismer.
Rødliste-kriteriene er utarbei-
det for landdyr, og det er de
preget av. Det blir noe ganske
annet om vi for eksempel har
noen få fjellrever igjen, i for-
hold til den eksisterende be-
standen av tobis. Vi kan ikke
snakke om at en slik fiskebe-
stand er utryddingstruet, selv
om bestanden skulle være liten
i forhold til å drive et fiskeri.

Toresen påpeker at fare for
utdøing av en art, ikke helt blir
det samme som at bestanden
ikke er kommersielt fiskbar.
Ett vesentlig spørsmål i denne
sammenheng blir om en be-
stand fortsetter å gå ned etter
at et fiske er avsluttet.

Ren framskriving
– Det som blir feil med IUCNs
kriterier, er at hvis en fiskebe-
stand antas å ha vært inne i en
stor prosentvis nedgang de sei-
nere årene, så blir denne kur-
ven bare videreført, bemerker
Toresen. I mange tilfeller har vi

også utilstrekkelige data å byg-
ge på. For kveite er eksempel-
vis kun fangsttall lagt til grunn.

Han sier at rødlistearbeidet
som ICES nå går inn i, ikke vil
ha noen betydning for kvote-
rådgivinga fra organisasjonen.
Fastsetting av kritiske nivåer
for fiske blir noe helt annet enn
spørsmålet om arten er i ferd
med å dø ut.

ketil.falch@fbfi.no
Telefon: 55 21 33 06

FISKEN UT
AV RØDLISTA
❚ RØDLISTA Truet-liste med bare én fiskeart

HELT FEIL: Kveite blir stadig
vekk brakt på land i antall som
slett ikke tyder på arten er ut-
ryddingstruet.
ILL. FOTO: OLIVER JOENSEN

Reidar 
Toresen

■ Rødlista består av plante- og
dyrearter som er truet av utryd-
delse, er utsatt for betydelig re-
duksjon eller er naturlig sjeldne.
■ Ei ny rødliste for Norge ble of-
fentliggjort 6. desember 2006.
■Artene er vurdert å tilhøre en av
flere nærmere definerte truet-
hets-kategorier. Kategoriene om-
fatter arter som alt er utryddet,
som står i fare for å bli utryddet,
eller bør overvåkes på grunn av
pågående eller tidligere negativ
bestandsutvikling
■ En rekke kommersielle fiskear-
ter står på rødlista.
■ Det er fire hovedkategorier:
Nær truet, (kveite, lange, øyepål)
Sårbar, (tobis, håbrann, blålange,
vanlig uer, snabeluer) Sterkt truet
og Kritisk truet (Ål, pigghå)
■ For å komme inn på rødlista må
det være minimum fem prosent
sannsynlighet for at arten vil være
utdødd innen 100 år.
■ Berlevågfisk, en sjelden torske-
fisk som blir opp til 70 centimeter,
vil kanskje forbli på rødlista.

FAKTA: RØDLISTA

Jeg tror nesten jeg
kan love at når vi er fer-
dige med en prosess i
ICES, er det bare berle-
vågfisk som vil stå igjen
som utryddingstruet
fiskeart.
Reidar Toresen,

Havforskningsinstituttet  


